
شد
ی 

دع
ن م

هیا
دالل

رعب
امی

ی !
کای

مری
ت آ

مثب
ی 

م ها
پیا

2

وند
 ش

می
سه 

در
ی م

راه
ی 

خال
م 

شک
 با 

که
ی 

زان
مو

ش آ
دان

ه را
حان

صب
 

ید
کن

ش ن
امو

 فر
4

یه 
اش

رح
ر پ

خت
ت د

اقب
 ع

ن! 
ستا

بیر
د

6
ت 

رف
ذی

ت پ
ور

 ص
لل

ی م
بار

اعت
سه 

وس
ط م

وس
ت

ل 
ریا

رد 
لیا

۲ می
۳۶

 از 
ش

ت بی
داخ

پر
 

کن
مس

عه 
ودی

ت 
یلا

سه
ت

7
 

یغ
ه ت

ی لب
 رو

ش
رور

 و پ
ش

وز
آم

اله
رمق

س

2

یم  
دار

ی 
انک

م ب
ری

تح
تا 

ی 
گها

شان
س و

یک
بر

رد
دا

ی ن
اثر

7

گ
هن

 فر
قر

ف
ض

را
اعت

 
هر 

گ م
 زن

تن
اخ

نو
ت  

لاقی
ت خ

وری
مح

با 
ی  

ور
وآ

و ن

5
2

ی
اد

تص
ن اق

الا
 فع

ی
را

ی ب
یات

مال
ش 

خو
ی 

ها
بر

خ

۳7

هي
شا
رو
خس

باز
پاک
ي
رعل

دکت
*


NA
KH

O
ST

 IS
SN

 0
92

1-
20

08
 

No
 .9

81
. 2

8 
Se

pt
em

be
r .

 2
02

3

ی 
هنگ

، فر
عی

تما
، اج

سی
سیا

مه 
ه نا

هفت
ی 

زش
  ور

ی و
صاد   

اقت
98

ه 1
مار

- ش
کم 

 و ی
ست

ل بی
 سا

    
14

02 
هر

6 م
به 

شن
نج

پ
14

45
ل 

لاو
ع ا

 ربی
12

ان
توم

 50
00

ه  / 
فح

 ص
8

شد
د 

کی
ا تا

آنز
لو

آنف
ی 

یر
ه گ

هم
 از 

ی
یر

شگ
ی پی

برا

ک 
اس

با م
ی 

دگ
ه زن

ت ب
گش

باز



شهر هفته نامه سیاسی، اجتماعی، فرهنگی، اقتصاد   ي و ورزشي      سال بیست و یکم    پنجشنبه6 مهر 1402     شماره 2981

حسین امیرعبداللهیان وزیر امور خارجه جمهوری اسلامی 

ایران در پایان سفر هفت روزه خود به نیویورک اعلام کرد: 

همواره پیام های مثبتی از آمریکایی ها دریافت می 

کنیم اما بر مبنای رفتار عملی آمریکا قضاوت می کنیم.

وزیر خارجه ایران تصریح کرد: هر طرح و ابتکاری که 

منافع ملت ایران را به خوبی تامین کند و خطوط قرمز 

ما را رعایت کند و نتیجه آن لغو تحریم ها و بازگشت همه 

طرف ها به تعهداتشان باشد، طبعا می تواند در مرکز 

توجهات ما قرار بگیرد.

بخشهایی از گفت وگوی امیرعبدالهیان را در ادامه 

می خوانید:

امیرعبداللهیان: به هر حال یکی از اقداماتی که بطور 

ثابت در دستور کار دستگاه دیپلماسی قرار دارد، تلاش 

برای لغو تحریم ها آنهم از مسیر دیپلماسی عزتمندانه 

و از طریق مذاکراتی است که با طرف های مختلف در 

این رابطه داریم.

در گفتگو با وزیر خارجه عمان، دبیرکل سازمان ملل 

و برخی دیگر از وزرای خارجه کشورها، به دلیل علاقه 

مندی آنها و هم به دلیل ابتکاری که به نام "سلطان 

عمان" روی میز قرار دارد در این رابطه گفت و گو کردیم.

در نیویورک در گفت و گوهایی که با سیاستمداران سابق 

آمریکایی در جلسات اندیشکده ها داشتیم، یکی از 

موضوعات مطرح، بحث لغو تحریم های ایران و بازگشت 

همه طرفها به تعهداتشان بود. بطور طبیعی تبادل پیامها 

بین دو طرف جریان دارد و موضوع جدیدی نیست اما باید 

ببینیم در هفته های آینده چه اتفاقی خواهد افتاد. ما 

به تلاش هایمان برای لغو تحریم ها از مسیر دیپلماسی 

و مذاکره ادامه خواهیم داد.

امیرعبداللهیان: ما معتقد هستیم که مذاکرات به مقدار 

زیادی در وین ماهها انجام و منجر به پیش نویسی 

شده است که آن پیش نویس هم هنوز نهایی نیست اما 

پیش نویس در دسترس هست. اگر طرف های مقابل 

و آمریکایی ها اراده لازم را داشته باشند در چارچوب 

مذاکرات قبلی انجام شده و اولویت هایی که مد نظر 

ایران است، می توانیم یک توافق را در دسترس بدانیم.

جمهوری اسلامی ایران برای رسیدن به یک توافق خوب و 

پایدار به تلاش های خودش از مسیر دیپلماسی همچنان 

ادامه خواهد داد اما تاکید کردم اقدامات و رفتار ریاکارانه 

آمریکا را هرگز بر نمی تابیم و لزوما اینطور نیست که 

همیشه همه چیز بخواهد از کانال برجام عبور کند. طبعا 

جمهوری اسلامی ایران هم دست بسته نیست ضمن 

اینکه مسیر دیپلماسی و مذاکره را برای رسیدن به توافق 

دنبال می کند اما این موضوع، طرف های دیگری هم 

دارد. رویکرد مثبت و اقدامات سازنده طرف های دیگر 

هم برای رسیدن به توافق، خود یک موضوع مهم است.

البته ما همواره پیام های مثبتی از آمریکایی ها دریافت می 

کنیم اما در جلساتم در نیویورک به صراحت تاکید کردم 

که ما بر مبنای رفتار عملی آمریکا قضاوت خواهیم کرد.

مایلم تاکید کنم که ابتکار سلطان عمان، در چارچوب 

شیوه ای برای تسریع و کمک به بازگشت همه طرف ها 

به تعهداتشان در برجام است. معنایش این نیست که 

سلطان عمان حامل یک طرح یا یک متن جدید باشد.

امیرعبداللهیان مدعی شد

دوگانگی موج می زندپیام های مثبت آمریکایی !
هر روز خبری از بهبود وضع اقتصادی کشور مخابره می 

شود ،دولت مردان دائم از بهبود اوضاع سخن می گویند، 

از حق نگذریم چند ماهی هم هست که قیمت دلار نوسان 

نداشته، اما مردم نتایج این ثبات قیمت ارز را در سفره های 

خود احساس نمی کنند.

 هر روز که سراغ بقالی و میوه فروشی و خیاطی و لوازم تحریر 

وسایر ملزومات زندگی می روند با قیمت های جدیدی 

مواجه می شوند، یعنی گران تر از چند روز ، هفته یا ماه 

قبل شده است .

آمار هم تورم را بیش از 46درصد نشان می دهد، یعنی 

دولت با این همه تلاش و خوش خبری هنوز نتوانسته 

برای اولین فاکتور شعار سال که توسط مقام معظم رهبری 

اعلام شده، یعنی مهار تورم کاری انجام دهد، بنابراین 

مردم اینگونه برداشت می کنند که  تلاش های دولتمردان 

هیج اثری نداشته .

از دیگرسو فعالان اقتصادی معتقدند زمانی که ارتباط بانکی 

با جهان برقرار نشود ، عضویت در منطقه ای هیج سودی 

ندارد هم چنان باید با کیف مملو از دلار برای خرید اقدام 

کنند و مانند قاچاقچیان پول فروش کالای صادراتی را 

در چمدان به کشور بیاورند.

بماند که دولت همین دلاری را که صادرکنندگان  با جان 

کندن وارد کشور کرده اند با  چه قیمت از آنها می خرد.

تولید تابستانی بدون برق است و تولید زمستانی بدون گاز  

باید هفته ای یک روز غیر از جمعه را هم تعطیل کنند، اگر به 

دلیل آلودگی هوا ،نبود گاز یا برق به طور کامل تعطیل نشود.

وزیر امور خارجه از پیام های مثبت آمریکا به ایران سخن 

می گوید، اما چندی بعد آمریکایی ها تکذیب می کنند  

اروپایی ها هم برای تحریم ایران برنامه می ریزند.

تروییکای اروپایی پایان برخی تحریم های تسلیحاتی 

ایران را قبول نمی کند و معتقداست در این صورت جنگ 

اوکراین را نمی توان به راحتی جمع کرد .

ونزوئلا به دوستی با ایران پشت پا می زند و سایر کشور ها 

هم که در بریکس  چشم به یاری آنها دوخته ایم  در کنار 

پرزیدنت آمریکا عکس یادگاری می گیرند.

دشمنان ایران در کشور های همسایه برای ایران فتنه 

می کنند و قصد دارند هر طور شده پای ایران را به جنگی 

باز کنند که حکم مرگ و زندگی برای شاهرگ حیاتی 

اقتصاد کشور دارد.

دولتمردان از تولیدات فراوان فرهنگی و رشد 100درصدی 

سخن می گویند، از فرهنگ سازی،از بهبود کیفی تولیدات 

هنری و طرح های که برای جذب هنرمندان و هنرجویان 

دارند سخن به میان می آورند، اما بسیاری از چهره های 

شناخته شده دنیای هنر معتقدند که خانه نشین شده اند   

پاسپورتشان توقیف است یا برای صدور مجوز با مشکل 

روبرو هستند .از دیگر سو برای امری که کاملا فرهنگی 

است و نیاز به فرهنگ سازی دارد، صد ها سال در خون 

و رگ خانواده ایرانی جاری و ساری بوده، قانون جزایی 

تصویب می شود و برای آن جریمه های سنگین و زندان 

تصویب می کنند.انگار یک جوری دوگانگی در حرف عمل 

موج می زند، تفاوتی مانند حقیقت و واقعیت فقر و تبعیض 

همچنان پا برجاس و فقط مصادیق اش از دولتی به دولتی 

دیگر تغییر می کند.چشمانم را می بندم و به روزهای فکر 

می کنم که همه چیز واقعیت داشت ، روزهای که پارتی 

بازی برای حضور در میدان جنگ بود ،جوانان که برای 

شهادت از هم سبقت می گرفتند، روز های دفاع مقدس 

چقدر زود راه شهدا را گم کردیم.

زنگ  آغاز سال تحصیلی جدید با حضور شهردار مشهد 

در مجتمع آموزشی مهر علوی، با محوریت خلاقیت و 

نوآورای برای دانش آموزان کوشای مشهدی نواخته شد.

محمدرضا قلندرشریف با حضور در مجتمع مهر علوی 

ضمن دیدار با دانش آموزان و مدیران آموزشی، زنگ 

مهر را به صدا درآورد و دانش آموزان را با گذراندن از زیر 

قرآن به سوی کلاس های درس بدرقه کرد.

شهردار مشهد پس از نواختن زنگ مهر، در جمع 

دانش آموزان اظهار داشت: دبیرستان مهر علوی در 

منطقه حاشیه شهر واقع شده اما جزو دبیرستان های 

خلاق و نوآورشهرمان به شمار می رود.

قلندرشریف برتلاش مدیران و معلمان مدارس در 

جهت پرورش و شکوفایی خلاقیت دانش آموزان 

تاکید کرد و افزود: دانش آموزان آینده سازان کشوراند 

این عزیزان باید به گونه ای علم را فرا گیرید تا از آن 

هوشمندانه، عاقلانه و خلاقانه در راستای حل مشکلات 

و کمبودهای کشور استفاده کنید.

وی افزود: کشور ما نیاز به نیروهای جوانی دارد که از 

تغییرات در حوزه های علمی نترسند و برای رسیدن 

به نوآوری های جدید و کاربردی از هوش  و ذکاوت 

ذاتی خود بهره ببرند.

شهردار مشهد تصریح کرد: وقتی نیروی خلاق و 

نوآور دانش آموزی و دانشجویی در کنار مدیران 

شهری قرار گیرند، شهر به سوی رشد پایدار و مستمر 

حرکت خواهد کرد.

وی ادامه داد: به عنوان خادم این شهر دست یاری 

به سوی دانش آموزان به سبب ایده پردازی های 

خوب و خلاقانه در حوزه های شهری دراز میکنم 

و از آنها می خواهم در پویش جدید شهرداری در 

خصوص بیان چند کلمه با شهردار شرکت کنند و 

یاری رسان ما باشند.

وی با اشاره به تقارن نیکو آغاز سال تحصیلی و هفته 

دفاع مقدس خاطرنشان کرد: این روزها به دانش 

آموزان ما یادآوری می کند که در سالهای نه چندان 

دور جوانان و معلمانی در جبهه های حق علیه باطل 

ایستادگی کردند و جان خود فدا کردند تا یک سانتی 

متر از کشور را به دشمن ندهند.

شهردار مشهد با اشاره به پویش »مشهد مهربان« 

نیز خاطرنشان کرد: این پویش در سه سال گذشته 

با هدف تامین منابع مالی برای آزادی زندانیان با 

جرایم غیرعمد ایجاد شده بود که امسال موضوع 

 کمک به کودکان بازمانده از تحصیل نیز به آن افزوده

 شده است.

توسط شهردار مشهد به صدا درآمد

زنگ مهر با محوریت خلاقیت و نوآوری 

  یادداشت سردبیر

آموزش و پرورش روی لبه تیغ
*دکترعليپاکبازخسروشاهي

ماه مهر از راه رسید و گفته می شود بسیاری از دانش آموزان ثبت نام 

نکردند. مدتی قبل تر مدیرکل ارزیابی عملکرد و پاسخگویی به شکایات 

وزارت آموزش وپرورش گفته بود: "۲۷ درصد کلاس اولی ها هنوز ثبت نام 

نکرده اند." بررسی های آماری نیز نشان می دهد طی پنج سال گذشته، 

بیش از چهار میلیون دانش آموز از تحصیل بازماندند.امر آموزش در کشور 

این روزها گرفتار حاشیه های زیادی است. از مدرسه تا دانشگاه، بنظر 

می رسد حال دانش آموزان و دانشجویان و در کل حال و هوای تحصیل 

چندان خوب نیست. مدیریت و برنامه ریزی در آموزش و پرورش، همواره با 

چالش های جدی روبرو بوده است و امروز ، اثرات منفی این نوع مدیریت 

وبرنامه ریزی، بیش از هر زمان دیگری خود را نشان می دهد. مسیر تحول 

و توسعه در جهان، از نهاد خانواده و آموزش و پرورش آغاز می شود؛ اما 

امروز کارکرد این دو نهاد به شکل کم سابقه ای زیر سوال است.خانواده 

چگونه فرزندی را به آموزش و پرورش تحویل می دهد و آموزش و پرورش 

چگونه دانش آموزی را به جامعه معرفی می کند؟آیا کودکان امروز ما 

آماده ورود به مدرسه و تحصیل علم وتربیت هستند؟رییس سازمان ملی 

تعلیم و تربیت کودکان کشور، چند روز پیش گفته بود؛ "پنجاه هزار نفر از 

دانش آموزان پایه اول مجبور به تکرار پایه شدند و بخشی از علل مردودی 

در پایه اول این است که کودکان آمادگی لازم برای ورود به کلاس اول را 

ندارند."آمارهای مردودی، ترک تحصیل، تحصیل بی کیفیت و دانش 

آموزان کم سواد،فقر و گرسنگی دانش آموز، دانش آموزان کم بضاعت، 

کمبود معلم و مدرسه و مواردی از این دست، نشان از یک بحران جدی 

در گروه های سنی حساس جامعه کنونی ایران دارد.بحران آن قدر 

جدی است که آموزش وپرورش به تنهایی نمی تواند به حل بحران 

کمک کند. عده ای هم اعتقاددارند، نوع نظام حکم رانی در مدیریت 

آموزش و پرورش، خود بحران زاست.نمایندگان مجلس شورای اسلامی 

نیز به تازگی لایحه "عفاف و حجاب" را تصویب و تعیین جریمه حجاب 

دانش آموزان دغدغه آنها شده است و رتبه بندی معلمان هم معلوم نبود 

مرهم کدام زخم این وزارتخانه شد.کار به جایی رسیده است که بسیاری 

از خانواده ها وصاحبنظران در جامعه ایران، از کارکرد مثبت آموزش و 

پرورش ناامید هستند و سطح انتظار خود را از این نهاد به شدت پایین 

آورده اند. البته امروز مهاجرت، تنها طبقه نخبه و مرفه جامعه را درگیر 

نکرده است و حتی بسیاری از دانش آموزان نیز سودای مهاجرت دارند.

زخم های این همه بی مهری، هر ساله در ماه مهر؛ سرباز می کند و ما 

فراموش می کنیم که کودکان و نوجوانان امروز قرار است فردای این 

میهن را آباد کنند.این کودکان باید فردای امروز، برای ما برنامه توسعه و 

چشم انداز خوشبختی ترسیم کنند. همان "برنامه چشم انداز ۲0 ساله" 

ای که سال های پیش نوشتیم و بر اساس آن قرار هست ایران در سال 

1404 از همه نظر برترین کشور منطقه باشد.هرچقدر دانش و تربیت 

در کشور سرگردان تر باشد و بحران ها عمیق تر؛ نمی توان دل به توسعه 

و چشم انداز توسعه بست. باید مدارس بتوانند حیاتی دوباره آغاز کنند و 

از حالت مکانیزه بودن خود بیرون بیایند.امر آموزش و تربیت در تمام دنیا 

متحول شده است، اما ما گرفتار ناکارآمدی هستیم.می بایست شهامتی 

باشد که نوع تازه ای از خلاقیت، اعتراض، گفت وگو و رویکردهای تحول زا 

را در نظام آموزشی تربیتی جامعه ایران به رسمیت بشناسد و بی مهرهای 

ماه مهر را به حداقل برساند وگرنه هرروز جلوه ای متفاوت و آمارهایی 

نگران کننده تر از این ناکارآمدی شاهد خواهیم بود.
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  سرمقاله

جناب آقای دکتر حسین انتظامی
درگذشت مادر بزرگوارتان را خدمت شما و خانواده 

 محترم تسلیت عرض می نماییم .از خداوند منان
 رحمت واسعه برای مرحومه و صبر و شکیبایی برای 

بازماندگان آن عزیز از دست رفته آرزو می نماییم.
مدیر مسوول و کارکنان موسسه مطبوعاتی رسانه گستر نخست
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رییس بخش بیماری های عفونی بیمارستان 

امام خمینی گفت: دردوسال گذشته به 

دلیل همه گیری کرونا، نکات بهداشتی 

از جمله زدن ماسک رعایت می شد ولی 

امسال به دلیل کم توجهی مردم به استفاده 

از ماسک احتمالا آنفلوآنزا شیوع بالایی 

خواهد داشت.

حمید عمادی افزود: فصل پاییز با سرد 

شدن هوا، ازدحام در فضاهای عمومی با 

درب و پنجره های بسته موجب گسترش 

قطره های تنفسی حاوی ویروس های 

احتمالی و در نهایت عاملی مهم در شیوع 

بیماری شایع فصل، آنفلوآنزا و اصطلاحا 

سرماخوردگی است.

وی با بیان اینکه وزارت بهداشت بر تزریق 

واکسن آنفلوانزا تاکید دارد، اظهارداشت: 

واکسن آنفلوآنزا فصلی در آستانه شروع فصل 

سرما در نیمکره شمالی، اواخر شهریور 

برابر با اواخر سپتامبر در داروخانه توزیع 

می شود.

واکسن  امسال  کرد:  تصریح  عمادی 

آنفلوآنزا تولید داخل موسوم به فلوگارد 

که واکسن با فناوری نوترکیب است را 

در برنامه واکسیناسیون داریم؛ هرسال 

۲ واکسن فرانسوی و هلندی در کشور 

وجود داشت ولی امسال واکسن ایرانی 

آنفلوانزای فصلی هم در اختیار هموطنان 

قرار گرفته و وزارت بهداشت توصیه کرده 

هر فردی که می تواند این واکسن را 

تزریق کند.

استاد دانشگاه علوم پزشکی با بیان اینکه 

باید همه کودکان تا سالمندان بخصوص 

افراد بالای 6۵سال واکسن آنفلوآنزا را 

بزنند، اظهارداشت: برخی افراد مانند زنان 

باردار، افراد دارای بیماری های زمینه ای 

مانند دیابت، بیماران تنفسی، بیماران 

قلبی، بیماران ریوی، بیماران کبدی و 

کلیوی، افرادی که شیمی درمانی می 

شوند، کودکان، افراد چاق در اولویت 

بالاتری قرار دارند باید حتما واکسن تزریق 

کنند، چون اگر مبتلا به آنفلوانزا بشوند 

احتمال مرگ آنان زیاد است.

وی در خصوص واکسن های خارجی 

وارداتی که جهت تولید آن از پروتئین 

تخم مرغ برای تکثیر ویروس استفاده می 

شود، گفت: به عبارت دیگر واکسن های 

وارداتی برپایه تخم مرغ ساخته شده اند اما 

واکسن آنفلوآنزا ایرانی با فناوری نوترکیب 

ساخته شده و بخشهایی از سطح ویروس 

به واسطه فناوری نوین تولید شده است.

    واکسن های نوترکیب اثربخشی و 

ایمنی زایی بیشتری دارد، چون میزان 

آنتی ژن موجود در واکسن سه برابر است؛ 

واکسن های نوترکیب برای افرادی مانند 

سالمندان که پاسخ ایمنی زایی کمتری 

نسبت به واکسن های با فناوری قدیمی 

داشته اند توصیه می شود پس به همین 

خاطر افراد سالمند و بالای 6۵ سال از 

واکسن نوترکیب تولید داخل استفاده 

کنند، چون اثربخشی بیشتری دارد.

برای پیشگیری از همه گیری آنفلوآنزا تاکید شد

بازگشت به زندگی با ماسک 
خاکریزِ نقره ای!

غلامرضابنیاسدی

"جنگ" با همه زمختی و سختی خود می تواند در خوانشی معکوس 

ما را در برابر یک "گنج" هم قرار دهد . گنجی که اگر درست مورد بهره 

برداری قرار گیرد ما را در برابر یک بهار مدام و پُر زایش قرار دهد.

 بهاری که نه یک سال که تاریخ ما را تغذیه کند.نه به بهاری چنین، 

به شناخت تمام ساحتی جنگ نیاز داریم جنگی که به رفعتِ به دفاع 

مقدس ارتقا یافت. در همین ارتقا نیز حسابش از همه جنگ های 

جهان متفاوت و متمایز شد. علاوه بر این شناخت، به فعال سازی 

ظرفیت های متعدد در خدمت آن هم محتاجیم. از این جمله است 

سینما. سینمایی که باید پرده نقره ای اش به خاکریز نقره ای تبدیل و 

در تبیین آن حماسه بزرگ بیش از پیش فعال شود. در نگاه به جنگ 

البته نباید در فرم و حتی هیئت رزمندگی ماند که باید به فرهنگ زلال 

زندگی در تراز جنگ هم رسید. اما اگر فقط نگاه جنگی و نظامی هم 

داشته باشیم، سینما می تواند به سنگری ممتاز تبدیل شود در روایت 

صادقانه و حرفه ای فراز های حماسه فرزندان وطن که دنیا را به احترام 

وا خواهد داشت. به گمان من اگر سینما بتواند فقط عملیات فتح یک 

را –چنان که بود- روایت کند، نگاه دنیا را به خود جلب خواهد کرد. تا 

کنون اما فقط "عملیات کرکوک" را در این زمینه دیده ایم. این هم کم 

است. خیلی کم. عملیاتی که در قالب پارتیزانی، بزرگ ترین عملیاتِ 

جهان است، حقش خیلی بیشتر از این هاست. وقتی آن را به متن تبدیل 

می کنیم و می خوانیم بچه های ما، در یک شاهکار نظامی- اطلاعاتی- 

عملیاتی، به عمق 1۵0 کیلومتری خاک دشمن نفوذ کردند به خود 

مباهات می کنیم. وقتی متوجه می شویم که در این ضربت نمایان، 

پالایشگاه و مقر فرماندهی و قرارگاه منافقین و چندین مرکز حیاتی 

آن شهر را در هم کوبیده و بیش از 600 نفر را کشته و مجروح کرده 

اند، به ایرانی بودن خود می بالیم. آخرین خط روایت وقتی این می 

شود که در عملیات بزرگ فتح یک فقط  سه  مجروح دادیم، آن افتخار 

ده چندان می شود. ما رفتیم، تجهیزات بردیم، در غافلگیری. زدیم، 

کوبیدیم و برگشتیم در اوج هوشیاری دشمن، جلوی ده برابر شدن 

افتخار باید یک صفر دیگر هم گذاشت. حالا انصاف بدهید اگر دیگر 

کشور ها چنین حماسه ای داشتند سینمایشان چه می کرد؟ واقعا 

یک از هزاران نیست آنچه انجام داده ایم، نسبت به آنچه باید انجام می 

دادیم. اما هنوز وقت هاست. سینما اگر با پرده نقره ای خود به میدان 

بیاید طلا دستاورد خواهد برد.

 برگزاری مراسم
 روز ملی عربستان سعودی در مشهد  

مراسم روز ملی عربستان 

سعودی ، به مناسبت تاسیس 

پادشاهی عربستان توسط 

کنسولگری عربستان در هتل 

میثاق مشهد برگزار شد .

در این مراسم که با حضور 

معاون استاندار، شهردار مشهد    

معاون وزیر خارجه در نمایندگی شرق کشور، رییس سازمان حج 

خراسان رضوی، سرکنسولگری دیگر کشورهای مستقر در مشهد 

و جمعی از مسوولین استانی و تجار که حضور داشته برگزار شد، در 

ابتدا عبداله بندرالهزانی، سرپرست سرکنسولگری عربستان ضمن 

خوش آمدگویی به حاضرین   از مناسبات دوکشور ابراز خوشحالی 

کرد و در خصوص ارتباط و مسایل زیارتی ،تجارتی و اقتصادی در 

آینده مطالبی راعنوان کرد .وی  از روز ملی عربستان به عنوان نقطه 

عطف و رشد یاد کرد . سپس معصومی فر، مشاور وزیر امور خارجه 

و رییس  دفتر نمایندگی این وزارتخانه در خراسان رضوی، روز ملی 

عربستان را تبریک گفت  و در خصوص بازگشایی ارتباط میان  دو 

کشور ابراز خوشحالی کرد. وی ابزار  امیدواری  کرد که در آینده  شاهد 

روابط مستحکم میان دو ملت کشور ایران و عربستان باشیم.این 

مراسم با شکوه با ضیافت شامی به پایان رسید .

معاون آموزش ابتدایی آموزش و پرورش خراسان رضوی 

از آغاز اجرای آزمایشی »نظام دوری« در دوره اول 

ابتدایی خبر داد.

آذر رشیدی با اعلام این خبر عنوان کرد: »نظام دوری« 

دوره اول ابتدایی به صورت آزمایشی در 10 منطقه 

آموزشی و 41 کلاس درس اجرا خواهد شد و قرار 

است در قالب این طرح، دانش آموزان پایه اول تا سوم 

دبستان با یک معلم درس بخوانند.

 وی در رابطه با اهداف این طرح اظهار کرد: در واقع 

»نظام دوری« این هدف را دنبال می کند که دانش آموزان 

سه سال اول تحصیل در مقطع ابتدایی را با یک معلم 

بگذرانند و در گام های بعدی اهداف تربیتی مدنظر 

مدرسه با همراهی خانواده در این دوره سنی محقق شود.

معاون آموزش ابتدایی مدیر کل آموزش و پرورش 

خراسان رضوی افزود: در سال تحصیلی جدید، فقط 

تعداد کمی از مدارس، مجری »نظام دوری« به صورت 

آزمایشی خواهند بود تا جایی که در مجموع 41 کلاس 

درس از 10 اداره آموزش و پرورش در کل استان تحت 

پوشش این طرح قرار می گیرند.

رشیدی خاطرنشان کرد: از مجموع 41 کلاس شرکت 

کننده در این طرح آزمایشی، 1۸ کلاس درس در 

مشهد است و در کل  دومعلم آقا و ۳۹ معلم خانم در 

این طرح مشارکت دارند.

وی با بیان اینکه پس از اجرای آزمایشی این طرح، 

نتایج  آن مورد بررسی قرار خواهد گرفت و درباره آن 

تصمیمات جدیدی گرفته خواهد شد، یادآور شد: 

اجرای نظام دوری برای سال تحصیلی جدید به صورت 

آزمایشی است تا پس از تولید محتوای لازم و آمادگی 

خانواده ها، از سال تحصیلی آینده با وضعیت دقیق تر 

تعداد مدارس تحت پوشش را افزایش دهیم.

سخنگوی جمعیت خدمتگزار زائران پیاده امام 

رضا)ع( با بیان اینکه چند مورد در این آمار تاثیرگذار 

بوده است، گفت: به نظرمی رسد بسیاری از زائران 

در راهپیمایی بزرگ اربعین شرکت کرده بودند و 

موقعیتی برای شرکت در راهپیمایی دهه پایانی 

صفر نداشتند.

حسین رضایی در خصوص آمار نهایی ورود زائران 

پیاده به مشهد در دهه پایانی ماه صفر اظهار کرد: 

در مجموع 41۲ هزار ۹۵۲ نفر در دهه پایانی ماه 

صفر به صورت پیاده وارد مشهد شدند.

وی در خصوص علت کاهش آمار زائران پیاده 

نسبت به آمار پیش بینی شده خاطرنشان کرد: 

نسبت به سال قبل تقریبا 10 درصد کاهش 

داشتیم که چند مورد در این آمار تاثیرگذار بوده 

است؛ مشکلات اقتصادی برای زائران می تواند 

یکی از نخستین موارد کاهش ورود زائران پیاده 

به مشهد باشد.

سخنگوی جمعیت خدمتگزار زائران پیاده امام 

رضا)ع( اضافه کرد: به نظر می رسد بسیاری از زائران 

در راهپیمایی بزرگ اربعین شرکت کرده بودند و 

موقعیتی برای شرکت در راهپیمایی دهه پایانی 

صفر نداشتند. همچنین برخی از زائران احساس 

کرده اند که شاید به دلیل ازدحام جمعیت نتوانند 

از امکانات خوبی در مشهد برخوردار باشند. تمام 

این عوامل دست به دست هم داده تا آمار ورود 

زائران پیاده به مشهد نسبت به پیش بینی ها و 

همچنین نسبت به سال گذشته کاهش داشته باشد.

رضایی در پاسخ به این سوال که آیا برای تمام 

زائران پیاده اسکان فراهم شد یا خیر، گفت: در 

روزهای پایانی 6000 کمبود اسکان داشتیم که 

اداره کل میراث فرهنگی خراسان رضوی این فضا 

را در اختیار ما قرار داد.

وی افزود: زائرانی که به مشهد مشرف می شوند 

دو دسته هستند؛ وضعیت اسکان برخی از زائران 

مشخص است و عده دیگری از زائران در مشهد 

اسکان ندارند. برای تمام زائرانی که درخواست 

اسکان کرده بودند، توانستیم اسکان فراهم کنیم، 

هرچند در روزهای پایانی ماه صفر این کار به 

سختی صورت گرفت.

داشت  اهمیت  که  آنچه  داد:  ادامه  رضایی 

امام هشتم)ع( بودند و  زائران  این مسافران، 

می دانستیم که زائران امام رضا)ع( قطعا مورد 

توجه مسئولان قرار خواهند گرفت و امکاناتی 

 که لازم دارند در اختیار آن ها گذاشته خواهد 

شد.

سخنگوی جمعیت خدمتگزار زائران پیاده امام 

رضا)ع( تصریح کرد: البته ما امکانات خاصی 

نداریم. آموزش وپرورش، اوقاف و شهرداری اسکان 

در اختیار زائران قرار می دهند، ما باید به سمتی 

برویم که بتوانیم از نمازخانه ادارات نیز استفاده 

کنیم. کاروان های پیاده معمولا بین 40 تا 60 نفر 

هستند، کاروان های بزرگ نیز نهایتا به 1۵0 نفر 

می رسد. باید موقعیت هایی برای اسکان 100 

نفر را فراهم کنیم.

در مدارس ابتدایی خراسان رضوی صورت می گیرد

اجرای آزمایشی »نظام دوری« 

سخنگوی جمعیت خدمتگزار زائران پیاده امام رضا)ع( پاسخ داد

علت کاهش ورود زائران پیاده به مشهد 

یادداشت

خبر
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 هدی سادات پاک نهاد
تحقیقات جدید نشان می دهد که خوردن 

صبحانه نه تنها برای رشد جسمی دانش آموزان 

مهم است بلکه از فواید روانی-اجتماعی 

بالایی برخوردار است.

صبحانه مهم ترین وعده غذایی است و 

باعث افزایش انرژی در بچه ها می شود. 

بااین وجود، برخی از بچه ها به بهانه های 

مختلف وعده صبحانه را از برنامه غذایی 

خود حذف می کنند. برخی به دلیل دیر 

خوابیدن، صبح ها سخت از خواب بلند 

می شوند و زمان کافی برای خوردن صبحانه 

ندارند. برخی از بچه ها قبل از رفتن به 

مدرسه احساس سیری می کنند و برخی 

دیگر هم به طورکلی از خوردن صبحانه 

اجتناب می کنند.

اگرچه نخوردن گهگاه صبحانه طبیعی 

است اما عادی شدن این امر می تواند 

بر سلامت جسم، روان و حتی عملکرد 

مدرسه دانش آموز تأثیر منفی بگذارد.

مهم  بچه ها  بــرای  چرا صبحانه 
است؟

کودکانی که صبحانه می خورند به طورکلی 

سالم تر هستند، فعالیت بدنی بیشتری 

دارند و وزن بدن خود را حفظ می کنند. 

معتقدند  تغذیه  کارشناسان  ازاین رو، 

که واداشتن بچه ها به خوردن صبحانه 

مهم است. صبحانه با فواید زیادی همراه 

است، ازجمله:

خوردن صبحانه برای همه به ویژه برای 

کودکان و نوجوانان مهم است. بعد از ۸ 

تا 10 ساعت غذا نخوردن در طول خواب، 

صبحانه سوخت موردنیاز بدن را برای روز 

فراهم می کند. خوردن صبحانه به شروع 

متابولیسم در روز کمک کرده و غذا را به 

انرژی تبدیل می کند. به طورکلی، کودکانی 

که صبحانه را حذف می کنند، در طول روز 

احساس خستگی، بی قراری و تحریک پذیری 

می کنند و برعکس، کودکانی که صبحانه 

می خورند، در طول روز احساس نشاط و 

انرژی بالاتری دارند.

افزایش تمرکــز و حافظه  باعث 
می شود

مطالعات نشان می دهد که خوردن صبحانه 

بر عملکرد مدرسه تأثیر مثبت دارد. نشان 

داده شده است که خوردن یک صبحانه 

سالم به افزایش توجه، تمرکز و حافظه کمک 

می کند. همچنین خوردن یک صبحانه 

خوب به دانش آموزان کمک می کند فعال تر 

و خلاق تر باشند و هماهنگی دست و 

چشم و مهارت های حل مسئله بهتری 

داشته باشند. همچنین خوردن صبحانه 

عملکرد بچه ها را در آزمون  املاء، مسائل 

ریاضی و کارهای ذهنی چالش برانگیز 

بهبود می بخشد.

مطالعات نشان داده است که کودکانی 

که صبحانه می خورند نمرات امتحانی 

بالاتری دارند و اطلاعات را بهتر حفظ 

می کنند؛ دلیل این امر این است که مغز 

ما مانند ماهیچه های ما برای سوخت به 

غذا نیاز دارد. درحالی که ماهیچه های 

ما می توانند از انرژی ذخیره شده غذایی 

که دیروز خورده ایم استفاده کنند، مغز 

ما انرژی را از غذایی که اخیراً خورده ایم 

جذب می کند. وقتی گلوکز یا قند خون 

کافی برای مغز وجود نداشته باشد تا بتواند 

از آن به عنوان سوخت استفاده کند، ما 

به خوبی نمی توانیم تمرکز نمی کنیم یا 

احساس هوشیاری نمی کنیم. به همین 

دلیل است که اغلب می شنوید که صبحانه 

مهم ترین وعده غذایی است.

وزن بدن را  سالم نگه می دارد
افزایش وزن و چاقی یک نگرانی عمده برای 

سلامت عمومی است. یک بررسی در سال 

 Nutrients ۲01۹ از مطالعات در ژورنال

نشان داد که کودکان و نوجوانانی که صبحانه 

نمی خورند بیشتر در معرض اضافه وزن یا 

چاقی هستند. این ممکن است تا حدی 

به این دلیل باشد که بسیاری از کودکانی 

که صبحانه را حذف می کنند، تمایل دارند 

در طول روز غذاهای ناسالم بخورند. 

درحالی که خوردن صبحانه متابولیسم 

بدن را فعال می کند؛ این بدان معناست 

که بدن شروع به سوزاندن کالری می کند. 

همچنین نخوردن صبحانه باعث می شود 

که دانش آموزان از روی گرسنگی، در طول 

روز پرخوری کنند و همین عامل باعث 

افزایش وزن در آن ها می شود.

سلامت روانی- اجتماعی را بهبود 
می بخشد

تاکنون تحقیقات مختلفی درموردنقش 

صبحانه در سلامت کودکان انجام شده و 

اکنون محققان این موضوع را ازنظر سلامت 

روانی و اجتماعی موردتوجه قرار داده اند و 

به نتایج جالبی دست پیداکرده اند. نتایج 

مطالعه جدیدی نشان می دهد کودکان و 

نوجوانانی که صبحانه های مقوی در خانه 

می خورند، از سلامت روانی-اجتماعی 

بالاتری برخوردارند؛ زیرا نخوردن صبحانه 

منجر به کاهش سطح انرژی در هنگام 

شروع روز می شود و کاهش سطح انرژی، 

بر خلق وخو، تمرکز و عملکرد شناختی ما 

تأثیر می گذارد.

نتایج تحقیق نشان می دهد صبحانه ای 

که شامل لبنیات یا غلات باشد مثل شیر، 

پنیر، ماست، نان، شیرینی و... باعث 

می شود کودکان و نوجوانان بامشکلات 

رفتاری کمتری درگیر شوند.

بــرای  صبحانــه  ســالم ترین 
دانش آموزان چیست؟

بعد از حدود ۸-۹ ساعت خوابیدن و غذا 

نخوردن، میزان انرژی ذخیره شده در بدن 

کودکان به حداقل می رسد و مغز آن ها 

نیاز به سوخت کافی دارد، بنابراین آن ها 

پس از خواب لازم است صبحانه ای که 

ترکیبی از پروتئین، فیبر، کلسیم و کمی 

چربی های سالم باشد، مصرف کنند تا با 

انرژی، روز خود را شروع کنند اما انتخاب 

صبحانه نیز به اندازه خوردن آن مهم است. 

سالم ترین و مقوی ترین صبحانه برای 

دانش آموزان عبارت اند از:

تخم مرغ: پروتئین موجود در تخم مرغ به ویژه 

برای کودکان در حال رشد بسیار مهم است 

زیرا به ساخت ماهیچه ها و بافت ها کمک 

می کند. همچنین، در مقایسه با غلات، 

تخم مرغ ممکن است باعث شود بچه ها 

در طول صبح احساس سیری بیشتری 

داشته باشند. علاوه بر این، زرده تخم مرغ 

منبع آنتی اکسیدان هایی مانند لوتئین و 

زآگزانتین است که برای سلامت چشم و 

مغز مفید است.

شیر: شیر می تواند سطح کلسیم و ویتامین 

D را افزایش دهد که هر دو برای رشد و 

پیشگیری از بیماری بسیار مهم هستند.

پنیر: پنیر سرشار از کلسیم، کالری، پروتئین 

و مواد مغذی مانند ویتامین  D است که 

برای رشد دندان ها و استخوان های سالم 

موردنیاز است و تمام انرژی موردنیاز کودک 

را در طول روز تأمین می کند.

گردو: گردو حاوی فولات و همچنین 

امگا ۳ است. هردوی این مواد مغذی 

در درجه اول به رشد مغز کودک کمک 

می کنند. این مواد با افزایش حافظه و 

تقویت فعالیت سلول های مغز، قدرت 

مغز را بهبود می بخشند. گردو همچنین 

سرشار از مواد معدنی ضروری مانند منیزیم، 

پتاسیم، فولات، کلسیم، روی و سلنیوم 

است. این ها برای رشد مطلوب کودک 

بسیار موردنیاز هستند.

غلات: غلات دارای مواد مغذی مفید و 

مهم برای کودکان است که شامل نان های 

سبوس دار، گندم، جو دوسر، ذرت و... 

می شود. یک غلات سالم  دارای پروتئین 

و فیبر کافی بوده و به سلامت و رشد 

دانش آموزان کمک شایانی می کند.

علاوه بر این ها، کره، مربا، خرما، فرنی، 

شیر برنج، حلیم و عدسی حاوی مواد 

مغذی هستند که بخشی از انرژی موردنیاز 

روزانه را تأمین می کنند و به منظور تنوع 

غذایی می توان آن ها را در وعده صبحانه 

کودکان گنجاند.

دیوارهای شهر!!
محمدباقرعطاریانی

دیوارهای شهر، هر یک دارای حکایات و ماجراهای خاصی است.

از دوران انقلاب و شعارنویسی های مرگ بر شاه گرفته تا دوران 

جنگ و شعارهای مرگ بر صدام و جنگ جنگ تا پیروزی و ... که 

هر یک خاطرات ارزشمندی را تداعی می کند.پرده نویسی ها هم 

جالب بود و دیدنی.

اما امروزه با حذف پرده نویسی ها و جایگزین شدن بیلبوردهای 

عریض و طویل ، بنر های رنگارنگ و متنوع و تابلوهای کاملا جدید 

و چشم نواز ، کم کم دیوارنویسی ها رو به فراموشی رفته و اثر زیادی 

از آن باقی نمانده است.

اما این روزها با دیدن یک دیوار در بلوار فردوسی نزدیک چهارراه 

خیام ، حال خوبی در شهر ایجادشده.

نقاشی روی دیوار مربوط به شاهنامه حکیم ابوالقاسم فردوسی 

و رستم و ... است.استفاده از رنگ های شاد و زیبایی تصاویر 

وصف ناپذیر است و اگرچه هنوز این اثر به پایان نرسیده اما حال 

خوبی ایجاد کرده است.

به نظر می رسد جای چنین آثاری در شهرمان خالی است و می توان 

به فراخور سنت ها، فرهنگ و آیین مردمانمان، فضای مذهبی شهر 

و ... دیوارهای شهر را نقاشی و تزیین کرد.استفاده از تصاویر شهدا 

، بزرگان شهر ، شخصیت های حماسی و ماندگار و موضوعاتی که 

مردم دوست دارند می تواند حال و هوای شهر را عوض کرده و به واقع 

حال مردم را خوب کند.دیدن تابلوها و بیلبوردهای تبلیغاتی کالا 

و اجناس و اماکن تجاری و تفریحی و ... روح و روان مردم و شهر را 

آزار می دهد. این روزها جای خالی نقاشی ها و تصاویر حماسی 

و ارزشی به شدت احساس می شود و دیوار نقاشی شده در بلوار 

فردوسی می تواند نمونه خوب و الگوی مناسبی باشد.

جد   ول سود   وکو  شماره 114
به سه نفر از کسانی که پاسخ صحیح 

جد   ول را تا تاریخ 15 مهر1402  

به شماره زیر ارسال نمایند   

09033831861 
به قید   قرعه از سوي کلبه عسل مژد   ه 

هد   ایایي اهد   ا مي شود   . 
پاسخ جد   ول  شماره 113

دانش آموزانی که با شکم خالی راهی مدرسه می شوند

صبحانه را فراموش نکنید
  ساعت 25

آگهی تغییرات شرکت تعاونی فرآورده های غذائی تارا به شناسه 

ملی 10380224512 و به شماره ثبت 6640 به استناد 

صورتجلسه مجمع عمومی فوق العاده مورخ 01/06/1402 

ونامه شماره 22413/2 مورخ 21/06/1402 اداره تعاون کارو 

رفاه اجتماعی شهرستان مشهد تصمیمات ذیل اتخاذ شد 

افزایش اعضای اصلی هیات مدیره از 3 نفر به 5 نفر و اعضاء 

علی البدل از 1نفر به 3 نفر به تصویب رسید. اداره کل ثبت 

اسناد و املاک استان خراسان رضوی اداره ثبت شرکت ها 

و موسسات غیرتجاری مشهد )1574572(

آگهی تغییرات شرکت تعاونی عشایری شهید مظلوم بهشتی 

به شناسه ملی 10380177448 و به شماره ثبت 2430 به 

استناد صورتجلسه مجمع عمومی عادی بطور فوق العاده 

مورخ 26/05/1402 ونامه شماره 444/2/10/207 مورخ 

07/06/1402 اداره امور عشایر مشهد تصمیمات ذیل اتخاذ 

شد آقای مسعود حشمتی به شماره ملی 0932073565 

به سمت بازرس اصلی وآقای رحیم قربانیان سوم به شماره 

ملی 5228729641 به سمت بازرس اصلی و آقای علی 

مسعودی به شماره ملی 0945152035 به سمت بازرس 

علی البدل برای یک سال مالی انتخاب گردیدند آقای رسول 

عسگری با کدملی 5228727949 عضو علی البدل بوده 

جایگزین آقای محمد حسین خجسته بریوانلو با کدملی 

5229599626 به عنوان عضو اصلی هیئت مدیره برای 

باقیمانده مدت تصدی مدیران تا20/08/1403 انتخاب 

شدند صورتهای مالی منتهی به 29/12/1401مورد تصویب 

قرار گرفت اداره کل ثبت اسناد و املاک استان خراسان 

رضوی اداره ثبت شرکت ها و موسسات غیرتجاری مشهد 

)1574571(
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  دیدگاه

هیچ کس خبر ندارد
دکترمهدییاراحمدیخراسانی

»هیچ کس خبر ندارد« اتفاق هایی که در زندگی انسان ها جاری و 

ساری است چه حکمت یا حقیقتی دارد. حتی در بسیاری از موارد 

خود آدمی نیز از روال و روندی که در امور زندگی اش به وجود می 

آید و دلایل بروز و ظهور آن بی خبر است. در واقع ما نمی دانیم 

کسی که از نعمت، ثروت، جایگاه، شهرت، علم و دانش ویژه ای 

بهره مند است این برای عذاب اوست یا رفاه و لذت؛ خداوند از روی 

رحمت به او بخشیده یا برای آزمایش و امتحان است، او را عاقبت 

بخیر می کند یا سبب زیان کاری در دنیا و آخرت برایش می گردد. 

عکس این ماجرا هم هست. آدم هایی که در زندگی خود مکرر 

دچار مشکل، شکست، بیماری و یا در اصطلاح عامیانه بدبیاری 

پشت بدبیاری می شوند نباید با قاطعیت گفت مورد عذاب الهی 

هستند. شاید خداوند آن ها را بدین گونه آزمایش می کند، شاید 

همین مشکلات نعمتی است که سبب تعالی روح انسان و عاقبت 

بخیری او می گردد، یا همان مَثَل معروف است که می گوید: »هر 

که در این بزم مقرب تر است/ جام بلا بیشترش می دهند« و یا 

هزاران دلیل یا حکمت دیگری دارد که ما از آن خبر نداریم و در 

برخی موارد آن قدر پیچیده و در سطح بالا رخ می دهد که ذهن و 

فکر آدمی در آن سطح و اندازه نه قدرت تشخیص دارد و نه بدان جا 

راه پیدا می کند. فراز و فرود زندگی دائمی است. حتی آن هایی که 

در ظاهر همواره در اوج قرار دارند گاهی روزگار را بسیار به سختی و 

در مشقت می گذارند. این که کِی و کجا و با چه کیفیتی زندگی می 

کنیم به مسائل مختلفی مربوط است که برخی از آن ها در حیطه 

»امر الناس« است و برخی دیگر در حیطه »امر الله«. آدمی وظیفه 

دارد قبل هر اقدام و سخنی خلوص نیت داشته باشد، تقوا و حدود 

الهی را رعایت کند، اندیشه و تعقل را در بالاترین سطح به استخدام 

در آورد، تمام تلاش و استعداد خودش را در مسیر تحقق اهدافش 

به کار گیرد و با انرژی حداکثری به سمت پیشرفت حرکت نماید. 

البته در این راه باید مراقبت کند اولًا حق کسی را تضییع و تخریب 

نکند و ثانیاً پیشرفت و زندگی مطلوب را برای دیگران نیز بخواهد و 

تا می تواند به آن ها در این مسیر یاری نماید. از اینجا به بعد دیگر 

با خداست. پس باید امور را به دست او سپرد که بهترین حامی و 

یاور انسان است. بدین گونه معنای توکل در عمل تحقق می یابد. 

این که نتیجه فعالیت انسان چه باشد، چقدر روزی برایش مقدر 

شده است، در این مسیر با چه مشکلات و مسائلی روبرو می گردد و 

سایر عوامل محیطی که در اختیار انسان نیست در حیطه امر الله 

است که همواره برای اشرف مخلوقات خویش بهترین نعمت ها را 

می خواهد حتی آن جایی که ظاهرش از نظر آدمی سختی و عذاب 

باشد. هیچ برگی از درختی بدون اذن الهی نمی افتد پس با تمام 

وجود خالصانه تلاش و نتیجه امور خود را به خداوند متعال تفویض 

نمایید و هرگز در مورد زندگی دیگران قضاوت نکنید. خداوند گاهی 

نعمت هایی را از روی »رحمت« به آدمی می بخشد و گاهی از روی 

»حکمت « آن چه انسان مطالبه می کند را به او نمی دهد که در هر 

دو مورد بشر مشمول عنایت و رحمت خداوند مهربان است و هرگز 

او را رها نمی کند. پس در رفتار و گفتار از خود مراقبت کنید که به 

راستی دنیا و ظواهرش نمی توانند اسباب مناسبی برای نظر دادن 

در مورد زندگی دیگران باشد. 

به گفته فعال سیاسی اصولگرا، خودمان 

باید اجازه برگزاری اعتراض ها را بدهیم. 

برخی از مسئولان ذهن های کوچک دارند 

و فکر می کنند با هر اعتراضی ارکان نظام 

به خطر می افتد، در حالی که نظام بسیار 

مستحکم تر از این حرف هاست که بخواهد 

با یک اعتراض تضعیف شود.

اگر منشا اعتراض های سال گذشته را 

ترکیبی از مطالبات پاسخ داده نشده در 

جامعه و برنامه ریزی و موج سواری اپوزیسیون 

و دولت های متخاصم بدانیم و به سه گانه 

مردم، حاکمیت و اپوزیسیون توجه کنیم، 

امروز اینکه هر یک از اضلاع این مثلث چه 

میزان به اهدافشان رسیده اند، قابل بررسی 

است.در این زمینه، »ناصر ایمانی« فعال 

سیاسی اصولگرا پاسخگوی پرسش های 

پژوهشگر ایرنا شده است.

حرکتی که آغاز شد
_ یک سال بعد از ناآرامی هایی که از اواخر 

تابستان 1401 کلید خورد چه برآوردی 

از وضعیت کنونی جامعه و کشور دارید؟ 

تا چه حد ریشه های ناآرامی پابرجاست؟ 

مطالبات مطرح در اعتراض هایی که به آشوب 

کشیده شده به چه شکل پاسخ یافته است؟

باید توجه داشته باشیم که در این زمینه 

هیچگونه آمار و اطلاعاتی که بتوان به لحاظ 

عددی به آن استناد کرد، وجود ندارد. عمده 

تحلیل ها بر اساس برداشت های میدانی 

است که ممکن است که در این زمینه نظر 

تحلیلگران مختلف، متفاوت باشد.

نمی دانم چرا یک احساس درونی به من 

می گوید برخی از دیدگاه هایی که در داخل 

حکومت وجود دارد، مثل این است که انگار 

حوادث سال گذشته را ندیده و نشنیده ، بد 

تحلیل کرده  و هنوز هم اقداماتی می کنند که 

تا اندازه ای افکار عمومی را تحریک می کند

آمار رسمی وجود ندارد، ولی در این زمینه 

چند نکته قابل تامل است؛ نکته اول اینکه، 

بعد از حوادثی که سال گذشته اتفاق افتاد، 

برای افکار عمومی مردمی که در آن حوادث 

به طور مستقیم یا غیرمستقیم نقش داشتند، 

روشن کرد ریشه های آن تحریکات و اقدامات 

که تلاش داشتند کشور را به آشوب و حتی 

تجزیه بکشند، در خارج از کشور است. 

بعد از فروکش کردن فضای هیجانی به 

تدریج این مساله مشخص شد که چقدر 

عامل خارجی در این موضوع نقش داشته 

و مقصر بوده است.

البته این نکته به معنای این نیست که عوامل 

داخلی مانند نارضایتی ها وجود نداشته، 

بلکه منظورم این است که عوامل خارجی 

نقشی پررنگ تر از آن چیزی را داشتند که 

در هیجانات پارسال احساس  می شد. این 

یک مولفه مهم بود که در 6 ماه اول امسال 

مشخص شد.

نکته بعدی این است که بعد از آن هیجانات 

و حوادث، مشخص شد که واقعا آن عوامل 

ایرانی که در خارج از کشور در حوادث 

گذشته تحرکات داشتند و نقش آفرینی 

می کردند، چقدر عوامل بی مایه و ضعیف 

و ساخته و پرداخته خارجی ها بودند. یعنی 

این حرکتی که آغاز شد، »سر« که هیچ، حتی 

»نیمه سر« هم نداشت. این هم مساله ای 

بود که بعد از هیجانات پارسال، به ویژه در 

چند ماه گذشته مشخص شد.

نکته سوم اینکه حوادث سال گذشته یک 

عامل مهم بیرونی داشت که به خیابان ها 

می آمدند، ابراز احساسات می کردند و به 

آشوب دست می زدند. این قسمت بیشتر 

مورد توجه مسئولان ذی ربط قرار گرفت 

تا آن کسانی که به این شکل، در داخل 

خیابان ها نبودند اما به نوعی به لحاظ روحی و 

احساسی با گروه نخست همدردی می کردند 

و به آنها حق می دادند. گروه دوم و ابعاد 

و تعدادشان کمتر مورد توجه مسئولان 

قرار گرفت.

در 6 ماه گذشته تلاش مسوولان بر این بود 

که به این قسمت از موضوع توجه بیشتری 

بکنند و با این گروه به نوعی ابراز همدردی 

کرده و بررسی کنند که خواسته های آنان 

چیست. اما اینکه چه میزان در این کار 

موفق شدند جای بحث دارد.

از نظر من مسوولان ذی ربط که در اداره 

حکومت نقش دارند، در این زمینه چندان 

موفق نبودند، یعنی نتوانستند علل نارضایتی 

و عدم تحریک احساسات عمومی را خیلی 

خوب درک کنند. یعنی برخی موضع گیری ها 

و اقدامات در ماه های اخیر از سوی برخی 

مسوولان اتخاذ شد که تحریک کننده 

افکار عمومی مردمی بود که به معترضان 

حق می دادند؛ در مسائلی مانند حجاب 

و قوانینی که می خواهد داشته باشد، نوع 

برخوردها و ...

در مورد اینکه یکی از عوامل مهم حوادث 

سال گذشته، مسائل اقتصادی و کم کارآمدی 

دستگاه های حکومتی بوده هم شکی نیست. 

البته در این مدت مسئولان تلاش کرده اند 

این مساله را تا اندازه ای التیام ببخشند و تا 

حدودی هم در مسائلی مانند کاهش نرخ 

تورم و رشد نقدینگی هم موفق شدند، اگرچه 

هنوز راه درازی در این زمینه در پیش است.

_ آیا چشم اندازی از تکرار اعتراض و 
ناآرامی وجود دارد؟

نظام هیچ گونه اپوزیسیون قابل توجهی در 

خارج ندارد. مردم حتی معترضان می بینند 

که جمهوری اسلامی با همه نواقصی که 

از نظر آن ها دارد، باز هم به مراتب نسبت 

به گروه های اپوزیسیون، حکومت قابل 

اعتمادتری است

در مجموع فکر می کنم در سالگرد حوادث و 

التهابات سال گذشته، جو کشور آرام تر شده 

است، اما نمی دانم چرا یک احساس درونی 

به من می گوید که برخی از دیدگاه هایی 

که در داخل حکومت وجود دارد، مثل 

این است که انگار حوادث سال گذشته 

را ندیده و نشنیده ، بد تحلیل کرده  و هنوز 

هم اقداماتی می کنند که تا اندازه ای افکار 

عمومی را تحریک می کند.

تا وقتی که به مردم آموزش ندهیم 
_ اصلی ترین دلیل کشیده شدن اعتراض 

به آشوب در کشور ما در چند دهه اخیر چه 

بوده است؟ درباره اعتراض های شهریور 

1401 چطور؟

چند عامل وجود دارد؛ نخست این که ما 

در کشورمان فرهنگ اعتراض کردن بدون 

خشونت را آموزش ندیده ایم. حتی در داخل 

خانواده ها به محض اینکه اعتراضی صورت 

می گیرد، به آشوب لفظی تبدیل می شود. 

این فرهنگ در کشور ما هنوز جا نیافتاده 

که بتوانیم منتقد باشیم و اعتراض کنیم و 

حرف خودمان را با قاطعیت بگوییم، اما 

آشوب نکنیم. علت اصلی وجود این فرهنگ 

در کشور ما سلطه تاریخی است که طی 

هزاران سال حکومت ها، همواره فضای 

کشور را بسته نگاه داشته بودند.

علت دوم، کوتاهی های دولت هایی است که 

در چهار دهه عمر جمهوری اسلامی بر سر 

کار بوده اند. در 10 سال نخست انقلاب، ما 

فضای جنگ را تجربه کردیم و قاعدتا فضای 

سیاسی بسته بود. بعد از آن هم هیچکدام 

از دولت ها هرگز به خودشان زحمت ندادند 

که به تجمعات مردم اجازه اعتراضات قانونی 

و مسالمت آمیز بدهند. هیچوقت این کار 

را نکردند چرا که تجمع اعتراضی برای 

دولت ها هزینه دارد و سخت است.

هیچکدام از دولت ها هرگز به خودشان 

زحمت ندادند که به تجمعات مردم اجازه 

اعتراضات قانونی و مسالمت آمیز بدهند. 

هیچوقت این کار را نکردند زیرا تجمع اعتراضی 

برای دولت ها هزینه دارد و سخت است

تا وقتی که به مردم آموزش ندهیم که چگونه 

می شود بدون خشونت اعتراض کرد، همیشه 

همه اعتراضات به خشونت خواهد انجامید.

 کسی آنها را نمی بیند
_ چگونه باید اعتراض بدون خشونت 

داشته باشیم؟
به این شکل که اعتراضات را به رسمیت 

بشناسیم. به این شکل باید آن را به رسمیت 

بشناسیم که باید به تجمعات مجوز بدهیم. 

این در قانون اساسی ما ذکر شده است. 

سال ها است وزارت کشور به قانون اساسی 

عمل نمی کند. باید اجازه بدهند مردم بیایند، 

در منطقه ای از شهر تجمعاتی برگزار کنند، 

خواسته های صنفی، سیاسی، فرهنگی، 

اجتماعی و ... را در فضایی آرام و بدون 

خشونت مطرح کنند و این تجمعات توسط 

رسانه های حکومت منعکس شود.

وقتی اجازه برگزاری تجمعات داده نمی شود، 

این ها به مرور جمع می شود و اعتراض 

یعنی در  با خشونت.  مساوی می شود 

ایران امروز معترضان و همه کسانی که به 

چیزی معترض هستند، فکر می کنند مثلا 

تا یک سطل آشغال آتش نزنند، کسی آنها را 

نمی بیند. حتما باید شیشه بانکی شکسته 

شود، ساختمانی به آتش کشیده شود، به 

یک کلانتری حمله شود تا اعتراض دیده 

شود. این تصویر باید از بین برود. چگونه؟ 

با دادن مجوزها در طول سال ها. این کار را 

نمی کنیم، نتیجه این می شود که هر وقت 

کسی اعتراض دارد، فکر می کند حتما باید 

آشوب کند تا دیده شود. این ها چیزهایی 

است که خود حکومت طی سال ها کوتاهی 

کرده و بعد به یک باره می بینیم سر موضوعی 

اعتراضی، خشونت صورت گرفت، بعد می آییم 

خشونت را محکوم می کنیم و آن را به خارج 

از کشور ارتباط می دهیم.

وقتی شیوه درست اعلام نارضایتی را آموزش ندادیم 

فقر فرهنگ اعتراض
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خبر
نها دختر پرحاشیه و به قول معروف 

»شر«کلاس بودم که مدام معلمان را 

با ترفندهای مختلف اذیت می کردم 

به طوری که دیگر آن ها هم از این شرارت ها 

خسته شدند و آن قدر تنبیه و تحقیرم 

کردند که بالاخره درس و مدرسه را 

رها کردم و پس از دوستی با دختران 

و پسران بزرگ تر از خودم از پاتوق 

خلافکاران سر درآوردم.

این ها بخشی از اظهارات دختر 1۷ 

ساله ای است که به همراه مادرش و 

برای پیگیری شکایت از پسری جوان 

وارد مرکز انتظامی شده بود.

این دختر نوجوان با بیان این که اگر 

پدرم در جریان ماجرا قرار بگیرد، مرا 

زنده نمی گذارد درباره سرگذشت خود 

به مشاور و مددکار اجتماعی کلانتری 

نجفی مشهد گفت: من اولین فرزند 

خانواده هستم چراکه مادرم به دلایل 

پزشکی باردار نمی شد.

او بعد از 10سال نذر و نیاز و درمان های 

مختلف بالاخره صاحب فرزند شد و من 

به دنیا آمدم. به همین خاطر از ارزش و 

احترام ویژه ای در خانواده و بین اقوام 

برخوردار بودم به گونه ای که هر آنچه 

اراده می کردم برایم فراهم می شد 

اما پدرم به مواد مخدر اعتیاد داشت 

و مادرم نیز به بیماری دوقطبی مبتلا 

بود که هنوز هم تحت نظر روان پزشک 

است و دارو مصرف می کند.

باوجود این، او برای تامین مخارج 

زندگی در خانه های مردم کارگری 

می کند ولی وضعیت روحی مناسبی 

ندارد. پدرم نیز به یکی از مراکز ترک 

اعتیاد مراجعه کرده است و هم اکنون 

داروهای ترک اعتیاد را مصرف می کند.

در این شرایط من که کودکی بازگوش و 

پرهیجان بودم، به محض آن که فرصتی 

پیدا می کردم به داخل کوچه می رفتم 

و با کودکان دیگر بازی می کردم ولی 

مادرم که خودش سرکار می رفت اجازه 

نمی داد از خانه خارج شوم.

به همین دلیل یک روز وقتی مرا در 

کوچه دید با چهره ای خشمگین و 

عصبانی دستم را گرفت و به طرز 

وحشتناکی با سیم و کابل کتکم زد. 

او حتی قصد داشت مرا خفه کند که 

پدرم با جیغ و فریادهایم متوجه ماجرا 

شد و مرا از دست مادرم نجات داد.

از همان زمان ذهنیت بدی از رفتارهای 

مادرم در ذهنم شکل گرفت و دیگر به 

هیچ وقت رابطه خوبی با او نداشتم 

ولی با همه این مشکلات، دختری 

درس خوان و زرنگ بودم و پدرم از 

من حمایت می کرد.

با آن که تنها فرزند خانواده بودم و هیچ 

همبازی نداشتم ولی همواره با نمرات 

عالی به کلاس بالاتر می رفتم فقط به 

درس فارسی و ادبیات علاقه ای نداشتم 

و به سختی نمره قبولی می گرفتم.

در این میان تنها دختر پرحاشیه مدرسه 

بودم. به خاطر بیزاری از معلمان ادبیات، 

آن ها را با ترفندها و شیوه های مختلف 

اذیت می کردم و نظم کلاس را به هم 

می ریختم. بالاخره این شرارت ها کار 

دستم داد و آن قدر تنبیه و تحقیر شدم 

که درنهایت درس و مدرسه را رها کردم 

و برای پر کردن اوقات فراغتم به سراغ 

دوستان جدیدی در پارک رفتم.

عصر که مادرم به منازل مردم می رفت 

من هم اوقاتم را با دختران و پسران 

بزرگ تر از خودم در پارک ها و پاتوق های 

خلافکاران می گذراندم.

خیلی زود در همین پاتوق ها به مصرف 

مشروبات الکلی روی آوردم و برای 

آن که حمایت شوم با یکی از همین 

پاتوق نشینان رابطه برقرار کردم و به او 

علاقه مند شدم اما »داریوش« از این 

ابراز علاقه ها سوء استفاده کرد و با 

وعده دروغین و پوچ ازدواج، فریبم داد.

بعد از این ماجرا  بود که فهمیدم او 

با دختران دیگری هم ارتباط دارد. 

به همین دلیل با گریه و مشاجره از 

او جدا شدم و موضوع را برای مادرم 

بازگو کردم. این بود که با شکایت من و 

مادرم پرونده ای در دادگاه کیفری یک 

خراسان رضوی تشکیل شد و مادرم به 

پیگیری این شکایت پرداخت، اما هنوز 

پدرم از این ماجرا چیزی نمی داند. به 

همین خاطر خیلی می ترسم که اگر 

متوجه موضوع شود مرا زنده نخواهد 

گذاشت و ...

با صدور دستوری ویژه از سوی سرهنگ 

ابراهیم خواجه پور)رییس کلانتری 

نجفی مشهد( ماجرای شکایت این دختر 

نوجوان در دایره مشاوره و مددکاری 

اجتماعی مورد بررسی های قانونی و 

روان شناختی قرار گرفت.

با همکاری پلیس  ماجرای واقعی 

پیشگیری خراسان رضوی

سه فوتی در تصادف جاده فیض آباد

مسئول اورژانس پیش بیمارستانی و حوادث دانشگاه علوم پزشکی 

گناباد گفت: سانحه رانندگی در محور بجستان به فیض آباد سه 

کشته و ۲ مصدوم به دنبال داشت.

محمد حسین اسماعیل زاده با اعلام این خبر افزود: بدنبال وقوع 

واژگونی یک دستگاه خودروی سمند در محور بجستان به فیض آباد 

۲ گروه عملیاتی از نزدیک ترین پایگاه های اورژانس به محل حادثه 

اعزام شدند.

وی ادامه داد: با توجه به گزارش نخست مبنی بر وخامت حال مصدومان 

بلافاصله اعزام بالگرد نیز در دستور کار قرار گرفت و مصدومین بر 

اساس اولویت از مسیر زمینی و هوایی منتقل مراکز درمانی شدند.

اسماعیل زاده گفت: متاسفانه بدنبال شدت صدمات وارده سه نفر 

از سرنشینان خودروها جان خود را از دست دادند.

شهرستانهای گناباد و بجستان با 16 پایگاه اورژانس و یک پایگاه 

اورژانس هوایی تحت پوشش دانشگاه علوم پزشکی گناباد قرار دارند.

مرکز شهرستان بجستان در ۲۷۸ کیلومتری جنوب غربی مشهد 

واقع است.

یک مرد جوان به همراه پدر پیرش قربانی بی احتیاطی 

مادر شدند.آتش نشانان مشهدی برای مهار آتش 

سوزی مهیب، در حالی خود را به سی کیلومتری شهر 

رساندند که با فروکش کردن آتش، اجساد قربانیان 

این حادثه از زیر آوار یک خانه روستایی کشف شد.

ظهر شنبه خبری مبنی بر وقوع آتش سوزی در روستای 

دهسرخ در حالی به مرکز فوریت های 1۲۵ اعلام شد 

که بلافاصله تیم های امداد و نجات و  اطفا حریق 

ایستگاه های ۲۹، 4۵ و ۸ به همراه عوامل انتظامی 

و اورژانس خود را به محل رساندند.

با حضور مأموران در محل و انجام بررسی های اولیه 

مشخص شد که کانون حریق، خانه ای روستایی است 

که زیر حجم زیادی از آتش قرار دارد. در ادامه بررسی های 

میدانی نیز مشخص شد که خانه موردنظر به طور 

کامل تخریب شده است. بنا بر اظهارات صاحب خانه 

که زنی سال خورده است، مشخص شد که همسر 

سال خورده و معلول وی به همراه پسر جوانش نیز 

در زمان وقوع حادثه داخل خانه حضورداشته اند.

آتش نشانان مشهدی در قالب چند اکیپ وارد عمل 

شده و پس از ساعتی تلاش بی وقفه، زبانه های سرکش 

این آتش سوزی مهیب را به طور کامل فرونشاندند. بعد 

از اتمام اولین مرحله از مأموریت، عملیات آواربرداری 

آغاز شد و زمانی نگذشت که اجساد دو قربانی این 

آتش سوزی مهیب از زیر آوار کشف شدند.

اجساد متوفیان نیز به طور کامل سوخته بودند که با 

دستور قاضی صادق صفری، بازپرس ویژه قتل عمد 

دادسرای عمومی و انقلاب ناحیه ۲ مشهد، تحویل 

عوامل انتظامی داده شدند و به پزشکی قانونی 

انتقال یافتند.تحقیقات میدانی عوامل انتظامی 

پاسگاه گوجگی درصحنه این حادثه مرگ بار آغاز شد 

و طبق گفته زن سال خورده که شصت سال دارد، وی 

قابلمه را روی اجاق خوراک پزی قرار داده و از خانه 

بیرون رفته است. حال اینکه به چه علت این حادثه 

مرگ بار رخ داده، معمایی است که کارشناسان 

آتش نشانی در پی یافتن جواب آن هستند.آتشپاد 

سوم حسن عظیمیان، مدیر منطقه ۳  آتش نشانی 

مشهد، در توضیح جزییات این پرونده گفت: این 

حادثه مهیب و دل خراش در حوالی جاده مشهد 

به کلات رخ داد. شدت حادثه به قدری بود که خانه 

مسکونی موردنظر صد درصد تخریب شد.

جوانی  حادثه  این  متوفیان  عظیمیان  به گفته 

۲۷ ساله و پیرمردی ۸۲ساله هستند که از زیر آوار 

خارج و جسم بی جان این پدر و پسر تحویل مأموران 

کلانتری گوجگی داده شد.بر اساس شواهد موجود 

در صحنه این حادثه، آنچه در این زمینه مطرح است، 

سهل انگاری و بی احتیاطی ساکنان خانه آتش گرفته 

موجب بروز این حادثه دلخراش شده است، اما با این 

حال تحقیقات درباره علت وقوع حادثه ادامه دارد.

پرونده این آتش سوزی نیز تا حصول نتیجه در دایره 

تجسس کلانتری گوجگی باز است و تحقیقات پلیسی 

با دستور قضایی آغاز شده است.

به دلیل بی احتیاطی 

 پدر و پسر روستایی زنده زنده سوختند

 عاقبت دختر پرحاشیه دبیرستان! 

آگهی تغییرات شرکت تعاونی تعمیرکاران لوازم خانگی و برودتی صنعتی استان 

خراسان به شناسه ملی 10380204891 و به شماره ثبت 4599 به استناد 

صورتجلسه هیئت مدیره مورخ 02/04/1401 ونامه شماره 21267/2 مورخ 

12/06/1402 اداره تعاون کارو رفاه اجتماعی شهرستان مشهد تصمیمات ذیل 

اتخاذ شد آقای عباس قرائیان به شماره ملی 0931940338 به سمت رئیس 

هیئت مدیره آقای محمد جواد میر جلیلی به شماره ملی 0931943914 به 

سمت مدیرعامل آقای اکبرنفتی شماره ملی 0769365779 به سمت منشی 

هیات مدیره برای مدت سه سال انتخاب گردیدند کلیه اسناد رسمی و تعهد آور 

شرکت پس از تصویب هیات مدیره با امضای ثابت آقای محمدجواد میرجلیلی 

شماره ملی 0931943914 )مدیر عامل( همراه با امضای آقای عباس قرائیان 

شماره ملی 0931940338رییس هیات مدیره ودر غیاب وی آقای محمدحسین 

یحیی آبادی شماره ملی 0791054039)نایب رییس هیات مدیره( همراه با 

مهر شرکت تعاونی و همچنین کلیه مکاتبات عادی با امضای آقای محمدجواد 

میرجلیلی مدیر عامل و یا امضای آقای عباس قرائیان رئیس هیات مدیره همراه 

با مهر شرکت تعاونی صورت پذیرد. اداره کل ثبت اسناد و املاک استان خراسان 

رضوی اداره ثبت شرکت ها و موسسات غیرتجاری مشهد )1574570(

آگهی تغییرات شرکت تعاونی تعمیرکاران لوازم خانگی و برودتی 

صنعتی استان خراسان به شناسه ملی 10380204891 و 

به شماره ثبت 4599 به استناد صورتجلسه مجمع عمومی 

عادی مورخ 02/04/1401 ونامه شماره 21267/2 مورخ 

12/06/1402 اداره تعاون کارو رفاه اجتماعی شهرستان 

مشهد تصمیمات ذیل اتخاذ شد صورتهای متلی 1379 

الی 1400 به تصویب رسید آقای مسعود قمیان به شماره 

ملی 0939457504 به سمت بازرس اصلی آقای علیرضا 

محتشم فرد به شماره ملی 0939365219 به سمت بازرس 

علی البدل برای یک سال مالی انتخاب گردیدند آقای عباس 

قرائیان به شماره ملی 0931940338 و آقای اکبرنفتی شماره 

ملی 0769365779 و آقای محمد حسین یحیی آبادی به 

شماره ملی 0791054039 و آقای حسین وجدانی به شماره 

ملی 0793219728 و آقای علی اصغر صالح آبادی به شماره 

ملی 5739613094 به سمت اعضا اصلی هیئت مدیره و 

آقای محمد جواد میر جلیلی به شماره ملی 0931943914 

و ابوالفضل آسخی کد ملی 0942204281 و سعید گرایلی 

مقدم کد ملی 0793326443 به سمت اعضا علی البدل 

هیئت مدیره برای مدت سه سال انتخاب گردیدند اداره کل 

ثبت اسناد و املاک استان خراسان رضوی اداره ثبت شرکت 

ها و موسسات غیرتجاری مشهد )1574568(

آگهی تغییرات شرکت تعاونی تعمیرکاران لوازم خانگی و برودتی 

صنعتی استان خراسان به شناسه ملی 10380204891 و 

به شماره ثبت 4599 به استناد صورتجلسه مجمع عمومی 

فوق العاده مورخ 02/04/1401 ونامه شماره 18931/2 مورخ 

28/05/1402 اداره تعاون کارو رفاه اجتماعی شهرستان 

مشهد تصمیمات ذیل اتخاذ شد اساسنامه جدید شرکت 

تعاونی در 52 ماده و 32تبصره به تصویب رسید. اداره کل 

ثبت اسناد و املاک استان خراسان رضوی اداره ثبت شرکت 

ها و موسسات غیرتجاری مشهد )1574569(
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توسط موسسه اعتباری ملل صورت پذیرفت 
 پرداخت بیش از 2۳۶ میلیارد ریال 

تسهیلات ودیعه مسکن
تکتمصابریمقدمتهرانی

 .

موسسه اعتباری ملل بیش از ۲۳6 میلیارد ریال تسهیلات ودیعه مسکن 

مستاجران پرداخت کرد به گزارش روابط عمومی  موسسه اعتباری 

ملل ، این موسسه در راستای حمایت از مستاجران در تامین واحد 

مسکونی در پنج ماه سال جاری مبلغ ۹00/۲۳6 میلیون به ۵1۷ 

نفر از متقاضیان پرداخت کرد. این گزارش می افزاید : این موسسه 

در مردادماه  تعداد 16۷ فقره تسهیلات ودیعه مسکن مستاجران به 

مبلغ ۹00/ ۷6 میلیون ریال پرداخت کرد. متقاضیان برای دریافت 

تسهیلات ودیعه مسکن می بایست به سایت وزارت راه و شهرسازی 

مراجعه و یکی از شعب موسسه اعتباری ملل را برای دریافت تسهیلات 

مذکور انتخاب کنند.

 طرح توسعه میدان گازی توس کلید خورد 
گام نخست توسعه میدان گازی توس در شمال شرق کشور با هدف 

تولید روزانه ۳ میلیون مترمکعب گاز طبیعی آغاز شد.

محسن خجسته مهر، مدیرعامل شرکت ملی نفت ایران در آیین رسمی 

آغاز به کار توسعه گام نخست میدان توس اظهار کرد: یکی از مهم ترین 

برنامه های شرکت ملی نفت ایران برای پایداری گاز در شمال شرق 

کشور، توسعه میدان گازی توس است که این خبر مسرت بخش برای 

مردم عزیز استان های خراسان و به ویژه مردم شمال شرق است و 

با مصوبه هیئت مدیره شرکت ملی نفت ایران، توسعه میدان گازی 

توس را به طور رسمی با تولید روزانه ۳ میلیون متر مکعب آغاز کردیم.

وی درباره رقم سرمایه گذاری و حفاری چاه های این میدان افزود: 

برای توسعه این میدان در گام های نخست و دوم در مجموع هشت 

حلقه چاه جدید با هزینه ۲00 میلیون دلار حفاری می شود و مقدار 

تولید روزانه گاز در گام دوم به ۵ میلیون مترمکعب می رسد.مدیر 

عامل شرکت ملی نفت ایران با اشاره به اهمیت حیاتی صرفه جویی 

مصرف سوخت به عنوان یک الزام فرهنگی تأکید کرد: فرزندان ایران 

زمین در سخت ترین شرایط آب وهوایی در صنعت نفت شبانه روز در 

صنعت پرمخاطره نفت مشغول خدمت به هموطنان خود هستند و 

باید در مصرف این منابع محدود و تجدیدناپذیر هیدروکربوری که 

با مشقات بسیار به دست هموطنان می رسد، صرفه جویی کنیم و 

پاسداشت این نعمت بیکران الهی باشیم.خجسته مهر با قدردانی از 

زحمات همکاران شاغل در منطقه عملیاتی خانگیران در بخش های 

بهره برداری و بخش ذخیره سازی گاز طبیعی تصریح کرد: در این بازید 

از نزدیک در جریان فعالیت های همکاران این منطقه قرار گرفتیم و 

تلاش می شود که مشکلات آنها برطرف شود.میدان گازی توس در 

100 کیلومتری شمال شرق شهر مشهد مقدس و جنوب میدان های 

خانگیران و گنبدلی واقع شده است. این میدان در سال 1۳۸۸ 

کشف و حفاری یک حلقه چاه اکتشافی در آن تکمیل شده است. 

توسعه و بهره برداری از این میدان سبب رونق اقتصادی منطقه و 

تأمین انرژی پایدار شمال و شرق کشور خواهد شد.

رئیس دبیرخانه شورای گفت وگوی دولت 

و بخش خصوصی خراسان رضوی از 

موافقت سازمان امور مالیاتی نسبت به 

دریافت چک از بنگاه های اقتصادی به 

جای ضمانت نامه بانکی برای مالیات و 

عوارض ارزش افزوده ترخیص ماشین آلات 

صنعتی و تولیدی و تجهیزات خطوط 

تولید و همچنین، احتمال تحقق معافیت 

مالیاتی شرکت های دانش بنیان مستقر 

در مناطق خارج از محوطه پارک علم و 

فناوری خبر داد.علی اکبر لبافی با اشاره 

به جزئیات این بسته پیشنهادی، افزود: 

بسته مالیاتی پیشنهادی استان خراسان 

رضوی ۲۹ بند داشت که با دریافت 

دیدگاه های متخصصان حوزه مالیاتی، 

بخش خصوصی و بخش دولتی جمع بندی 

شده و در جلسه شورای گفت وگوی دولت 

و بخش خصوصی به رئیس سازمان امور 

مالیاتی ارائه شد.

رئیس دبیرخانه شورای گفت وگوی دولت 

و بخش خصوصی استان با اشاره به 

بند ۲۳ این بسته پیشنهادی، عنوان 

کرد: در این بند ما پیشنهاد دادیم تا 

به جای اخذ ضمانت نامه بانکی برای 

اخذ مالیات بر ارزش افزوده ماشین آلات 

صنعتی و تولیدی که مشکلات زیادی را 

برای تولیدکنندگان ایجاد کرده بود، از 

آنها چکی به عنوان ضمانت اخذ شود.

رئیس دبیرخانه شورای گفت وگوی دولت 

و بخش خصوصی استان با اشاره به 

برگزاری جلسه  شورای عالی مالیاتی  

با محوریت حذف ضمانت نامه بانکی و 

دریافت چک برای اخذ مالیات بر ارزش 

افزوده ماشین آلات صنعتی و تولیدی 

برگزار شده بود، عنوان کرد: در این جلسه 

اکثر حاضران با استمرار دریافت چک 

موافقت داشتند و صورت جلسه نشست 

برای ما ارسال شد و روز گذشته نیز 

توسط گمرک جمهوری اسلامی ایران 

به گمرکات سراسر کشور ابلاغ شد.وی 

تصریح کرد: اگرچه این مصوبه پیشنهادی 

استانی بود؛ اما به صورت ملی ابلاغ شد 

و تاثیرات مثبت آن، همه استان های 

کشور را دربرمی گیرد و بخش عمده ای 

از مشکلات مالی بنگاه های اقتصادی 

را برطرف می کند؛ چراکه پولی که قرار 

بود در بانک سپرده گذاری شود حالا 

می تواند در جهت تامین سرمایه و مواد 

اولیه تولیدکنندگان استفاده شود. 

لبافی با اشاره به اینکه یکی دیگر از بندهای 

بسته مالیاتی )بند 1۷( پیشنهادی ما نیز 

در حال طی کردن مراحل اجرایی است، 

عنوان کرد: این بند مربوط به اجرای معافیت 

مالیاتی شرکت های دانش بنیانی است 

که مستقر در فضای داخلی و سرزمینی 

پارک علم و فناوری نیستند. متولیان امر 

استانی اعلام می دارند تنها شرکت هایی 

که در داخل فنس ها )محوطه( پارک  

علم و فناوری هستند، معاف از مالیات 

می شوند و شرکت هایی که خارج از فنس 

)محوطه( هستند باید مالیات بپردازند.

رئیس دبیرخانه شورای گفت وگوی دولت 

و بخش خصوصی استان خاطرنشان کرد: 

در استان خراسان رضوی پارک های 

محدودی است که شرکت های دانش بنیان 

در آنجا حضور دارند و اغلب شرکت ها 

خارج از فنس  پارک های علم و فناوری 

هستند و همین موضوع باعث شده تا 

ملزم به پرداخت مالیات شوند. این در 

حالیست که طبیعا می بایست معاف 

از مالیات باشند؛ اما ابهاماتی در این 

خصوص وجود داشت که می بایست 

شفاف سازی می شد، ما این مساله را 

در جلسه شورای گفت وگوی دولت و 

بخش خصوصی با رئیس کل سازمان 

امور مالیاتی کشور مطرح کردیم و ایشان 

قول دادند که از معاونت علمی ریاست 

جمهوری و وزارت علوم استعلام می کنیم.

خبرهای خوش مالیاتی برای فعالان اقتصادی 

هنوز هم معتقدم و تاکید می کنم راه 

برون رفت از مشکلات امروز کشور بویژه 

سفره های مردم احیای برجام و ایجاد روابط 

متقابل تجاری با قدرت های اقتصادی 

دنیا است. دولت دکتر رییسی می تواند 

تحت هدایت مقام معظم رهبری بر اساس 

اصل تقدم منافع، عزت مردم ایران احیاگر 

مذاکرات سازنده نوینی در مسیر رفع تحریم ها 

باشد.رییس اتاق مشترک بازرگانی ایران 

و تاجیکستان تاکید کرد، تا زمانی که 

تحریم های بانکی و تجاری بر داشته نشود 

و ایران به اقتصاد بین المللی ورود نکند، 

پیمان هایی نظیر بریکس، شانگهای و 

هر گونه توافقات منطقه ای و بین المللی 

اقتصادی قابلیت تحصیل منافع کشور 

را نداشته و چندان مفید نخواهند بود.

 محمد حسین روشنک در خصوص کارنامه

 ۲ ساله دولت سیزدهم گفت، الحمدلله 

جناب حجه الاسلام رئیسی شخصیتی 

سالم و پاکدست و دارای سوابق خوبی 

در مبارزه با فساد و مافیای جریان های 

مخل اقتصاد کشور بودند که این کارنامه 

ایشان بر کسی پوشیده نیست ، ولی 

نسبت به عملکرد فرهنگی و اقتصادی 

دولت ایشان در دو سال اخیر نقد های 

جدی وجود دارد ،یکی از دلایل مهم این 

ناکارآمدی که گلایه های مردمی زیادی 

هم به دنبال داشته، عددم انتخاب تیم 

اقتصادی خبره، آگاه به مسایل روز بین 

المللی و چیدمان مدیران اداره کشور از 

حلقه محدودی است که به عنوان تصمیم 

گیرندگان و مجریان در مجموعه دولت 

ایشان حضور دارند.وی افزود: تیم مشاورین 

و تصمیم سازان فرهنگی ، اقتصادی ایشان 

که قبل از تشکیل دولت سیزده از مخالفین 

 جدی و سرسخت و آتش زننده برجام 

بوده اند، هنوز به درک درستی از ضرورت 

رفع تحریم ها با انجام مذاکرات جدی 

و پر قدرت نرسیده و همچنان با شعار 

و آدرس غلط به سمت توسعه روابط با 

 کشورهایی نظیر روسیه، چین و هند

 و ...هستند و حاضر نیستند قبول کنند 

برجام بد نبوده بلکه برای کشور بسیار 

مفید بوده است .از شروع دولت سیزدهم 

افراد دارای تفکر ضد برجام تصمیم سازان 

دولت دکتر رییسی بوده و هستند صاحبان 

این تفکر هنوز هم در بیان عقیده دارند 

که می توانند بدون استفاده از برجام به 

جذب سرمایه گذاری خارجی و فروش 

محصولات نفتی و غیر نفتی بپردازند ، این 

درحالی است که تجربه چندسال اخیر 

نشان داده کشورهای قدرتمند منطقه ای 

و بین المللی نظیر هند، چین و روسیه بارها 

با صراحت اعلام کردند به دلیل تحریم ها 

قادر به حضور مستقیم و موثردراقتصاد 

ایران نیستند و خیلی از طرح هایی که 

قبلا با مشارکت سرمایه گذار خارجی از 

آن کشور ها تصویب و شروع شده بود، را 

بر زمین گذاشته اند!عضو هیات رییسه 

اتاق بازرگانی خراسان رضوی با تاکید 

بر اینکه تصویب FATF و سایر الزامات 

مبادلات مالی بین المللی یک اصل 

اساسی و لازم است نه یک موضوع 

فرعی که برخی آقایان مدعی هستند 

افزود: بسیاری از کشورهای دنیا و حتی 

منطقه غرب آسیا و حاشیه خلیج فارس 

که ما بیشترین مناسبات اقتصادی را 

با آنها داریم به راحتی در حال تجارت و 

فعالیت های شفاف اقتصادی در دنیا 

هستند ولی کشورما متاسفانه در این 

زمینه با چالش های جدی مواجه است 

.روشنک که تقدیم ایده های مهم برند و 

تولید بدون کارخانه را به اقتصاد کشور در 

کارنامه فعالیت های خود دارد می گوید 

حتما عدم توسعه اقتصادی کشور ناشی 

از پاره کردن و آتش زدن برجام در امریکا 

ترامپی و ایران دلواپسی باعث سوء 

استفاده دشمنان قسم خورده خارجی 

همچون اسراییل و دیگر دنباله های 

نفوذی آمریکا در داخل و خارج کشور 

است ، خاطر نشان کرد دشمنان با القاء 

فضای ناامیدی و ناکارآمدی و بن بست 

در حل مسایل اقتصادی ، اجتماعی و 

سیاسی کشور فرار مغزها ، استعداد ها 

و سرمایه ها به خارج بویژه کشورهای 

همسایه را رقم زده اند که نمونه آن در 

گزارش های رسمی کشور ترکیه دیده 

می شود که می گویند بیش از ۳0 هزار 

ملک طی چند سال گذشته به مردم 

ایران فروخته شده است!

وی در بخش دیگر گفتگو ، نگاهی هم به 

عملکرد 4 ساله مجلس دوازدهم انداخت 

و گفت، البته منصفانه نیست تمام سهم 

تقصیر ضعف های عملکردی اقتصاد ایران 

را دولت بدانیم بلکه مجلس شورای اسلامی 

هم با تصویب قوانین کارامد و با قابلیت 

اجرا می توانست به هر دو دولت روحانی 

و رئیسی کمک های زیادی داشته باشد 

اما در عمل چیز دیگری شاهد هستیم . 

امید است در انتخابات پایان سال مجلس 

شورای نگهبان، کمک کند نمایندگانی 

به مجلس راه یابند که علاوه بر دانش و 

تجربه، شجاع و ریسک پذیر بوده و نظرات 

مقام معظم رهبری را در جهت تصویب 

قوانین خردمندانه ، عزت و اقتدار اقتصادی 

را در کشورمان و دنیا احیاء نمایند که در 

این زمینه در آینده بیشتر خواهم گفت.

روشنک در پایان ضمن ارایه توضیحاتی 

در مورد مقاومت مردم تحت هدایت مقام 

معظم رهبری در برابر دشمنان ایران 

صاحبان  شد  آور  یاد  مجدد  اسلامی 

تفکری که برجام را آتش زدند نمی توانند 

 مزاکره کننده خوبی برای رفع تحریم ها

 باشد .

رییس کانون کارآفرینان خراسان رضوی مطرح کرد 

تا تحریم بانکی داریم، بریکس وشانگهای اثری ندارد
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